
Op 19 juni 2024 stelde I. Coenradie (Leefbaar Rotterdam) het college schriftelijke vragen
over Veiligheidssituatie Oude Noorden. Gezien de aard van de vragen, wordt geacht dat
deze zijn gesteld aan de burgemeester.

Inleidend wordt gesteld:
“Wij zijn door verschillende bewoners van het Oude Noorden benaderd over het
veiligheidsgevoel dat zij hebben in hun wijk. Helaas trekken zij bij ons aan de noodbel
vanwege aanhoudend overlast en vermoedens van criminele praktijken. Dit is op zich geen
nieuw gegeven gezien de verschillen die te zien zijn in het wijkprofiel van 2024, waarin
wordt aangegeven dat de objectieve veiligheid bijna dubbel zo hoog is als het
veiligheidsgevoel van wijkbewoners.

Helaas blijft dit niet bij 1 melding maar wordt dit gevoel door velen onderschreven. De
overlast zit in zaken als:
- Straatraces in de nacht
- Herrie en intimiderend gedrag van hangjongeren
- Overlast van mensen met verslavingsproblematieken
- Zichtbare drugscriminaliteit op straat/parkeerplekken

Dit zijn zaken die veel impact hebben op wijkbewoners en daarom is het belangrijk dat we
als gemeente kijken naar een gepaste oplossing. Alleen door sterk op te treden en niet af
te wachten, kunnen we ervoor zorgen dat bewoners van het Oude Noorden, weer gewoon
in hun eigen wijk met plezier kunnen wonen.”

Hieronder volgen de vragen en mijn beantwoording:

Vraag 1:
Hoeveel overlast meldingen zijn er bij de gemeente bekend uit het Oude Noorden?
Kan het college een uitsplitsing maken naar de meldingen van de diverse typen
overlast? (bijvoorbeeld verkeersaso’s, hangjongeren of meldingen van overlast van
junks) .
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Antwoord:
Door het veiligheidsloket zijn onderstaande gegevens uit het systeem geaggregeerd van
het eerste half jaar van 2024:

Vraag 2:
Hoe kan het college het grote verschil in het wijkprofiel tussen objectieve overlast
t.o.v. subjectieve overlastbeleving verklaren en welke stappen worden er
ondernomen om dit recht te trekken?

Antwoord:
Er hebben verschillende thema-avonden veiligheid plaatsgevonden waarbij wijkraad,
bewoners en professionals van verschillende diensten met elkaar in gesprek zijn gegaan
over de overlastbeleving en om de veiligheid en veiligheidsbeleving te verbeteren.
Hierbij waren onder meer politie, Toezicht en Handhaving, gebiedsorganisatie, JOZ en
pleinstewards aanwezig. Er zijn o.a. korte lijnen gelegd tussen bewoners en
professionals waarbij bewoners direct kunnen melden. Hierdoor zijn inmiddels al vele
meldingen kordaat en snel opgepakt.

Vraag 3:
Het Oude Noorden is aangewezen als veiligheidsrisicogebied. Welke middelen of
werkwijzen worden er daardoor gebruikt in het Oude Noorden en voor welke
middelen ziet het college nog ruimte om dit extra in te zetten?

Antwoord:
N.a.v. verschillende incidenten en meldingen zijn meer toezicht en handhaving van
Stadsbeheer ingezet en is verscherpt rijdend toezicht (extra surveillance) door politie
uitgevoerd. Daarnaast kunnen er wijk- en gebiedsverboden worden opgelegd mits de
overlastgevers bekend zijn en dit proportioneel en subsidiair is in relatie tot de gepleegde
strafbare feiten.

Vraag 4:
Hebben volgens het college extra veiligheidsmaatregelen in naastgelegen wijken
(zoals Crooswijk n.a.v. explosies), als gevolg dat overlast verplaatst wordt naar in
dit geval het Oude Noorden?
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Antwoord:
Hier zijn geen directe aanwijzingen voor.

Vraag 5:
Een van de genoemde zaken is het veelvuldig stoppen van auto’s op opritten, het
optrekken van auto’s en het hangen van automobilisten bij horecazaken (met name
omgeving Benthuizerstraat). Is het college bereid om hier de handhaving op te
versterken, met als doel om bewoners weer hun verdiende nachtrust, en een veilig
gevoel, terug te geven? Zo nee, waarom niet?

Antwoord:
Ja, politie heeft reeds aangegeven hier extra aandacht aan te besteden.

Vraag 6:
Wij hebben ook signalen vernomen van veel leegstand en type winkels die niet
bijdragen aan de brede behoefte van de wijk (ofwel: zelden klandizie). In hoeverre
erkent het college dit signaal? Zo ja, is men bereid om hier in de toekomst iets aan
te gaan doen? Zo nee, is men bereid om dit signaal met de wijkraad en andere
maatschappelijke instanties in de wijk te bespreken in hoeverre dit signaal breed
gedragen wordt?

Antwoord:
Zowel het signaal over leegstand alsook het signaal over de aansluiting op behoeften
van de wijk zijn bekend. Het signaal gaat over brancherings- en
collectiviteitsvraagstukken waarin er voor wijziging van de situatie met de lokale
partners (eigenaren, winkeliers, bewoners en overheid) moet worden samengewerkt.
Deze samenwerking bestaat al jaren in meer of mindere mate. Het Oude Noorden
kenmerkt zich als een zeer divers en gemêleerd gebied, iets wat ook terug te vinden is in
het ondernemerschap in en rondom de winkelstraten. De Noorderboulevard,
Zwaanshalskwartier en Eudokiaplein bedienen hierin een zeer breed en minstens zo
diverse groep (lokale) consumenten. Daarbij kan het gevoel zijn dat niet alle
ondernemingen even goed aansluiten op specifieke wensen van individuele bewoners.
De gevestigde winkels en horeca bedienen niet alleen de lokale consument, maar er zijn
ook ondernemers die een regionale of zelfs landelijk/internationale doelgroep bedienen.
Vanuit programma Vitale Kerngebieden wordt op het Zwaanshalskwartier ingezet op de
positionering en branchering van het gebied, in samenwerking met het
ondernemerscollectief. In de andere gebieden is de samenwerking tussen ondernemers-
en vastgoedpartijen niet altijd aanwezig of op sterkte. Dit maakt het moeilijk om
gezamenlijke plannen te realiseren en uit te voeren.

Vraag 7:
In hoeverre heeft het college zicht op mogelijke ondermijning rondom de
Benthuizerstraat en de Zwart Janstraat? Worden daar controles uitgevoerd? Zo ja,
wat levert dit op? Zo nee, waarom niet?

Antwoord:
Ja, het college heeft zicht op beide straten en de problematiek t.a.v. ondermijning. De
afgelopen jaren zijn meerdere ondernemingen in het Oude Noorden, waaronder ook
ondernemingen op de Benthuizerstraat en de Zwart Janstraat gecontroleerd door het
Bestuurlijk Toezicht Team, team aanpak ondermijning.
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In 2024 zijn tot heden 20 ondernemingen in het Oude Noorden integraal gecontroleerd
waarbij 13 maal meerdere bijzonderheden zijn geconstateerd.

Vraag 8:
Hoeveel opvanglocaties voor verslaafden heeft het Oude Noorden en omgeving?
Antwoord:
Er zijn zes opvanglocaties in het Oude Noorden, vier in het Liskwartier en drie in de
Agniesebuurt. De genoemde aantallen opvanglocaties zijn inclusief de locaties waar
mensen met psychische problematiek worden opgevangen.

Vraag 9:
In hoeverre heeft het college zicht op de overlast van verslaafden in de wijk en de
plek waar zij vandaan komen? Indien zij uit een instelling komen: worden deze
partijen aangesproken op het feit dat veel bewoners enorm veel overlast ervaren?
Hoe gaan deze gesprekken en welke concrete stappen zijn hieruit voortgekomen?

Antwoord:
Er is zicht op de overlast van verslaafden. Wanneer er sprake is van een overlastgever
die een arrangement heeft bij een zorginstelling, wordt direct contact opgenomen met
de betreffende instelling zodat zij haar aandeel kan leveren in het verminderen van de
overlast. Door de instellingen worden in dergelijke situaties verschillende maatregelen
genomen zoals overplaatsing, (waarschuwingen tot) schorsing, aanpassen
dagbesteding, aanpassen behandeling etc.

De burgemeester,

A. Aboutaleb


